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Zápis 

z 8. zasedání Akademického senátu UHK dne 2. 11. 2011 
____________________________________________________________________ 

Přítomni: dr. Václav Víška, doc. Tatiana Gavalcová, Aleš Roubal, dr. Karol Radocha, dr. 
Jitka Kühnová, dr. Petr Tučník, dr. Josef Kasal, dr. Martin Smutek, dr. Karel Mls, dr. Karel 
Myška, doc. Málková, dr. Václav Bělík, Alena Vejsadová, Ladislav Chyba, Dagmar Novotná, 
Eva Hrdličková, Bc. Josef Suchánek, Ivana Velčovská, Martin Petrus, David Vahala, Barbora 
Celá, Ondřej Košťál, Ondřej Novotný, Lenka Tesařová. 

Omluveni: dr. Jaroslav Daneš, dr. Martin Paleček, Mgr. Jan Hloušek, dr. Ladislav Koreň, 
Šimon Ováry. 

Nepřítomni: Vít Bárta.  

Hosté: doc. Josef Hynek, rektor, doc. Dana Musilová, prorektorka, dr. Monika Žumárová, 
prorektorka, dr. Stanislav Klik, kvestor, doc. Václav Janeček, děkan FIM, dr. Pavel Trojovský, 
děkan PřF, dr. Petr Grulich, děkan FF, dr. Pavel Pražák, předseda AS FIM, Bc. Ondřej Lébl, 
delegát v RVŠ. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 

Průběh jednání: 

Zasedání zahájil dr. Václav Víška, přivítal nového člena SK AS UHK za PřF Ondřeje 
Novotného, který nahradil ve funkci senátora Terezu Chrobákovou. 

Na základě podpisů přítomných v prezenční listině uvedl, že zasedání je usnášeníschopné 
a počet přítomných senátorů je 24 (11 členů KAP a 13 členů SK).  

Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

1) Úprava Statutu FIM – zřízení funkce Koordinátor pro doktorská studia v příloze č. 4 
Statutu FIM (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan FIM UHK). 

2) Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan 
FF UHK). 

3) Úprava Statutu FF (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF UHK). 
4) Zveřejnění harmonogramu volby kandidáta na funkci rektora (předkládá Mgr. Václav 

Víška, Ph.D., předseda AS UHK). 
5) Jmenování volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora (předkládá Mgr. 

Václav Víška, Ph.D., předseda AS UHK).  
6) Volba zástupců UHK do Rady vysokých škol (předkládá Mgr. Václav Víška, Ph.D., 

předseda AS UHK). 
7) Vyjádření AS UHK k záměru uzavřít smlouvy o uzavření budoucích smluv kupních, a to 

ve věci: 
a) budoucího prodeje pozemku parc. č. 236/7 v k.ú. Hradec Králové 
b) budoucího prodeje budovy v ul. Jana Koziny č. p. 1237 a parcely č. 1695, obojí v k.ú. 

Hradec Králové (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK). 
8) Vyjádření AS UHK k záměru založení obecně prospěšné společnosti Archeopark 

Všestary (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK).  
9) Novela Volebního a jednacího řádu AS PřF (předkládá RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D. – 

předsedkyně AS PřF). 
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10) Novela Volebního a jednacího řádu AS PdF (předkládá PhDr. Václav Bělík, Ph.D. – 
předseda AS PdF). 

11) Návrh změny Kolejního a ubytovacího řádu (předkládá Bc. Aleš Roubal, místopředseda 
AS UHK za studentskou komoru). 

12) Stanovisko SK RVŠ k věcnému záměru Zákona o VŠ (předkládá Bc. Aleš Roubal, 
místopředseda AS UHK za studentskou komoru). 

13) Různé. 
 
Dr. Václav Víška navrhl změnu programu – bod č. 8) „Vyjádření AS UHK k záměru založení 
obecně prospěšné společnosti Archeopark Všestary“ projednat za bodem č. 3 
a chronologicky tak změnit číslování ostatních bodů. 
 
Hlasování: pro 24, proti 0, zdržel se 0. 
 
Návrh změny programu zasedání byl přijat. 
 
Bod 1. Úprava Statutu FIM – zřízení funkce Koordinátor pro doktorská studia 
v příloze č. 4 Statutu FIM (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan FIM UHK). 
Doc. Janeček uvedl, že FIM má doktorské programy, proto využil možnosti zřídit 
koordinátora pro doktorská studia a vzhledem k tomu, že se jedná o vnitřní předpis, novou 
pozici již schválil AS FIM a nyní ji předkládá AS UHK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro – 24, proti – 0, zdržel se – 0. 
 
Úprava Statutu FIM byla schválena. 
Tento statut včetně jeho příloh byl schválen Akademickým senátem UHK dne 2. 11. 2011. 
Tento statut nabývá platnosti dnem schválení AS UHK. 
Tento statut nabývá účinnosti dnem schválení AS UHK. 
 
Bod 2. Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., 
děkan FF UHK). 
 
Dr. Grulich uvedl, že chce uvést do souladu předpisy, současně předkládá i následující bod, 
aby se rigorózní řád stal vnitřním předpisem fakulty. 
 
Dr. Štěpán doplnil, že ten současný platný nebyl dostačující, proto došlo k malému 
zpřísnění. 
  
Dr. Víška poděkoval doc. Gavalcové za spolupráci a podnětné připomínky k předloženému 
řádu. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro – 24, proti – 0, zdržel se -0. 
 
Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK byl schválen. 
 
Bod 3. Úprava Statutu FF (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF UHK). 
Dr. Grulich uvedl, že si je vědom toho, že Statut FF morálně zastaral a bude v budoucnu 
kompletně novelizován, ale nyní překládá změny, které bylo potřeba vyřešit okamžitě. Opět 
děkuje doc. Gavalcové za podněty a připomínky, které byly do statutu zapracovány. 
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Hlasování: pro – 24, proti – 0, zdržel se – 0.  
 
Úprava Statutu FF byla schválena. 
 
Bod 4. Vyjádření AS UHK k záměru založení obecně prospěšné společnosti Archeopark 
Všestary (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK).  
 
Dr. Klik informoval o projektu, jehož cílem je vybudovat archeopark za necelých 50 mil. 
V případě, že nadace bude založena, musí ji schválit i Správní rada UHK. 
 
 Dr. Grulich připomněl, že otázka zřízení archeoparku byla AS UHK postoupena již v roce 
2009. Věc je řešena s doc. Tichým a podpořena i evropskými projekty; obecně prospěšná 
společnost by si na sebe měla vydělat, jen zpočátku bude dotována Královéhradeckým 
krajem. 
 
Diskutovala se otázka předpokládané výše obratu o.p.s. a zapojení studentů archeologie 
do projektu.  
 
Hlasování: pro - 24, proti 0, zdržel se - 0. 
 
AS UHK projednal a souhlasí s tím, aby Univerzita Hradec Králové jako 
spoluzakladatel spolu s Královéhradeckým krajem založily obecně prospěšnou 
společnost Archeopark Všestary.  
 
Bod 5. Zveřejnění harmonogramu volby kandidáta na funkci rektora (předkládá Mgr. 
Václav Víška, Ph.D., předseda AS UHK). 
 
Dr. Víška uvedl, že harmonogram volby kandidáta na funkci rektora koordinoval 
s předsedou AS PdF, kde bude taktéž probíhat volba děkana PdF. Dr. Víška navrhuje: 
 
30. 11. 2011 – termín pro vyhlášení voleb 
21. 12. 2011 – termín odevzdání návrhů kandidátů do rukou předsedy volební komise 
4. 1. 2012 – podání návrhu kandidátů (uzávěrka kandidátních listin na funkci rektora; čl. 21, 
odst. 5 VJŘ AS UHK) 
15. 2. 2012 – představení kandidátů na funkci rektora a volba rektora. 
 
Hlasování: pro -24, proti – 0, zdržel se – 0. 
 
Bod 6. Jmenování volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora (předkládá 
Mgr. Václav Víška, Ph.D., předseda AS UHK).  
 
Dr. Víška uvedl, že volbu kandidáta na funkci rektora řídí min. čtyř členná komise, přičemž 
navrhuje 2 členy z KAP a 2 členy ze SK. Dr. Víška požádal senátory o návrhy.  
 
Komise pro volbu kandidáta na funkci rektora byla ustavena v počtu 8 členů ve složení: 
 
za KAP (5 členů): doc. Gavalcová, dr. Tučník, dr. Kühnová, dr. Kasal a dr. Smutek, 
za SK (3 členi): A. Roubal, I. Velčovská a L. Chyba. 
 
 Hlasování: pro – 23, proti – 0, zdržel se – 1. 
 
Komise pro volbu kandidáta na funkci rektora byla schválena. 
Dr. Víška požádal doc. Gavalcovou o svolání schůze a zvolení předsedy volební komise. 
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Bod 7. Volba zástupců UHK do Rady vysokých škol (předkládá Mgr. Václav Víška, Ph.D., 
předseda AS UHK). 
 
Dr. Víška ustanovil volební komisi z členů SK a KAP: dr. Radocha a I. Velčovská. 
 
Delegáty UHK do RVŠ za studentskou část volí pouze SK (přítomných 13 členů).  
Kandidáti: Bc. Ondřej Lébl a Martin Petrus. 
 
Výsledek voleb: z 13-ti odevzdaných hlasovacích lístků byly 3 neplatné, 10 hlasů jako 
kandidát získal Bc. Ondřej Lébl a 10 hlasů jako náhradník Martin Petrus. 
 
Ze zasedání AS UHK odešel člen SK - počet přítomných senátorů je 23 (11 členů KAP a 12 
členů SK). 
 
Delegáty UHK do RVŠ za akademickou část volí celý AS UHK (přítomných 23 členů). 
Kandidáti: doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc. a Mgr. Leoš Šebela. 
 
Výsledek voleb: z 23 odevzdaných hlasovacích lístků získala doc. Tatiana Gavalacová 23 
hlasů a Mgr. Leoš Šebela 21 hlasů. 
 
Dr. Víška navrhl do předsednictva RVŠ doc. Tatianu Gavalcovou. 
 
Hlasování:  pro - 22, proti 0, zdržel se - 1. 
 
Doc. Tatiana Gavalcová byla zvolena za UHK do předsednictva RVŠ. 
 
Dle článku 23. VJŘ AS PdF byly akademickými senáty fakult Univerzity Hradec Králové 
navrženi tito kandidáti do RVŠ:  
za FF: PhDr. Martin Šandera, Ph.D., za PdF: Mgr. Martin Skutil, Ph.D., za FIM: Mgr. 
Jaroslav Kacetl, Ph.D., za PřF: prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. a za ÚSP: PaedDr. Karel 
Myška, Ph.D. 
 
ÚSP UHK nemá svůj Akademický senát, proto bylo hlasováno o jeho nominaci.  
Hlasování (o delegování dr. Myšky do RVŠ za ÚSP): pro - 22, proti – 0, zdržel se – 1. 
 
Bod 8. Vyjádření AS UHK k záměru uzavřít smlouvy o uzavření budoucích smluv 
kupních, a to ve věci: 

a) budoucího prodeje pozemku parc. č. 236/7 v k.ú. Hradec Králové 
b) budoucího prodeje budovy v ul. Jana Koziny č. p. 1237 a parcely č. 1695, obojí v k.ú.  

Hradec Králové (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK). 
 
Dr. Klik uvedl, že smlouvy se týkají budoucího prodeje majetku UHK Biskupskému 
gymnáziu HK. Jedná se o pozemek neboli biologické políčko a budovu (objekt D), kde 
gymnázium plánuje vystavět sportovní halu. Dále upozornil, že Biskupské gymnázium 
po deadlinu připomínek zaslalo námitky proti výši sankce a termínu uzavření kupní 
smlouvy. UHK ale na podmínkách smlouvy trvá a v případě, že nenastane shoda, smlouvy 
o uzavření budoucích smluv kupních podepsány nebudou.  
 
Diskutovala se otázka zda-li stavba sportovní haly a rekonstrukce bud. č. 1 a 2 bude probíhat 
v průběhu výuky; byl vysvětlen dotaz, proč na prodávajícím pozemku nepostaví sportovní 
halu UHK a byly upřesněny argumenty k návrhu smlouvy ze strany Biskupského gymnázia. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 2. 
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AS UHK projednal a souhlasí s uzavřením 
a) smlouvy o uzavření budoucí smlouvy kupní mezi Univerzitou Hradec Králové 

a Biskupstvím královéhradeckým ve věci budoucího prodeje pozemku parc. 
č. 236/7 v k.ú. Hradec Králové,  

b) smlouvy o uzavření budoucí smlouvy kupní mezi Univerzitou Hradec Králové 
a Biskupstvím královéhradeckým ve věci budoucího prodeje budovy č. p. 1237 
na stavební parcele č. 1695 Hradec Králové a pozemku parc. č. 1695, vše v k.ú. 
Hradec Králové, s tím, že ve věci lhůty pro podpis smlouvy a smluvní pokuty 
(obojí čl. IV.) trvá na předloženém znění.  

 
Bod 9. Novela Volebního a jednacího řádu AS PřF (předkládá RNDr. Jitka Kühnová, 
Ph.D. – předsedkyně AS PřF). 
 
Dr. Kühnová uvedla, že při vytváření Novely VJŘ AS PřF se nechali inspirovat VJŘ fakult 
a UHK. 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se – 0. 
 
Novela VJŘ AS PřF byla schválena. 
 
Bod 10. Novela Volebního a jednacího řádu AS PdF (předkládá PhDr. Václav Bělík, 
Ph.D. – předseda AS PdF). 
 
Dr. Bělík uvedl, že předkládá Novelu VJŘ AS PdF a její jedinou úpravou je vložení možnosti 
elektronického hlasování per rollam. 
 
V diskusi upozornila A. Vejsadová na neuvedení termínu platnosti elektron. hlasování. 
Dr. Víška navrhuje bod stáhnout. 
 
Dr. Bělík bod. č. 10 stahuje z jednání AS UHK. 
 
Bod 11. Návrh změny Kolejního a ubytovacího řádu (předkládá Bc. Aleš Roubal, 
místopředseda AS UHK za studentskou komoru). 
 
A.Roubal uvedl, že SK požaduje z Kolejního a ubytovacího řádu vypustit podmínečnou 
formulaci „do 40 dnů“, kdy je možnost sestavit Kolejní radu. Upozorňuje, že postoupil 
návrh SK Mgr. Hlouškovi, předsedovi Legislativní komise.  
Dr. Víška namítl, že ho mrzí, že návrh změny KUŘ nebyl předem projednán s LK a doc. 
Musilovou, prorektorkou pro vnitřní záležitosti.  
A.Roubal upozornil, že se SK nikdo o KUŘ nechtěl jednat, proto změnu předkládají přímo 
AS UHK.  
Senátoři z KAP navrhují dokument stáhnout z jednání, ale A. Roubal žádá o návrhu 
hlasovat. 
 
Hlasování: pro – 16, proti - 0, zdržel se – 7. 
 
Návrh změny Kolejního a ubytovacího řádu byl schválen. 
 
Bod 12. Stanovisko SK RVŠ k věcnému záměru Zákona o VŠ (předkládá Bc. Aleš 
Roubal, místopředseda AS UHK za studentskou komoru). 
 
Bc. Lébl uvedl, že Studentská komora důrazně odmítá školné a nezastupitelnost studentů 
v AS. 
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A.Roubal přečetl stanovisko SK RVŠ: 
„SK AS UHK zásadně odmítá zavedení školného na veřejných vysokých školách, a to s 
ohledem na znění programového prohlášení Vlády ČR. Odložené školné, respektive školné s 
možností odloženého splácení dluhu, představuje vysoce rizikové opatření s vědomím toho, 
že nebyla provedena žádná analýza pozitivních a negativních dopadů tohoto řešení. Toto 
usnesení je v souladu s usnesením předsednictva SKRVŠ ze dne 29. 9. 2011. 
SK AS UHK nesouhlasí s návrhem na omezení zastoupení v akademických senátech 
vysokých škol. Požadavek na snížení zastoupení studujících v akademických senátech 
veřejných vysokých škol je v rozporu s postojem vysokoškolských reprezentací prosazován 
MŠMT. Toto usnesení je v souladu s usnesením předsednictva SKRVŠ ze dne 29. 9. 2011.“ 
 
Doc. Gavalcová upozorňuje na to, že problém je širší a stanovisko studentů je jen jeho výsek.  
 
Dr. Víška navrhuje, aby se Komora akademických pracovníků zřekla možnosti hlasovat. 
 
Hlasování KAP (přítomno 11 členů): pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0.  
Komora akademických pracovníků nebude hlasovat o přijetí usnesení Studentské 
komory. 
 
Hlasování Studentské komory (přítomno 12 členů): pro - 11, proti – 0, zdržel se – 1.  
Studentská komora AS UHK přijala Stanovisko SK RVŠ k věcnému záměru Zákona 
o VŠ. 
 
Bod 13. Různé. 
 
Doc. Musilová seznámila senátory s počty přijatých studentů rozdělených po fakultách. 
Dr. Klik informoval senátory o ukazatelích financování UHK. 

Doc. Hynek komentoval příslib příspěvku MŠMT na výstavbu nové budovy.  

 

Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát Univerzity Hradec Králové na svém 8. zasedání přijal následující usnesení: 

1. AS UHK  schválil úpravu Statutu FIM UHK (Tento statut včetně jeho příloh byl schválen 
Akademickým senátem UHK dne 2. 11. 2011. Tento statut nabývá platnosti dnem schválení 
AS UHK. Tento statut nabývá účinnosti dnem schválení AS UHK.). 
 
2. AS UHK schválil Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK. 
 
3. AS UHK schválil úpravu Statutu FF UHK (Tento statut včetně jeho příloh byl schválen 
Akademickým senátem UHK dne 2. 11. 2011. Tento statut nabývá platnosti dnem schválení 
AS UHK. Tento statut nabývá účinnosti dnem schválení AS UHK.). 
 
4. AS UHK projednal a souhlasí s tím, aby Univerzita Hradec Králové jako spoluzakladatel 
spolu s Královéhradeckým krajem založily obecně prospěšnou společnost Archeopark 
Všestary.  
 
5. AS UHK schválil harmonogram volby kandidáta na funkci rektora. 
 
6. AS UHK schválil volební komisi pro volbu kandidáta na funkci rektora. 
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7. AS UHK zvolil zástupce UHK do RVŠ. 
 
8. AS UHK projednal a souhlasí s uzavřením 

a) smlouvy o uzavření budoucí smlouvy kupní mezi Univerzitou Hradec Králové 
a Biskupstvím královéhradeckým ve věci budoucího prodeje pozemku parc. č. 236/7 
v k.ú. Hradec Králové,  

b) smlouvy o uzavření budoucí smlouvy kupní mezi Univerzitou Hradec Králové 
a Biskupstvím královéhradeckým ve věci budoucího prodeje budovy č. p. 1237 
na stavební parcele č. 1695 Hradec Králové a pozemku parc. č. 1695, vše v k.ú. 
Hradec Králové, s tím, že ve věci lhůty pro podpis smlouvy a smluvní pokuty (obojí 
čl. IV.) trvá na předloženém znění.  

 
9. AS UHK schválil novelu VJŘ AS PřF. 
 
10. AS UHK schválil návrh změny Kolejního a ubytovacího řádu. 
 
11. Studentská komora AS UHK přijala stanovisko SK AS UHK k věcnému záměru Zákona 
o VŠ.  
 

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování 
bylo v místnosti přítomno 23 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se - 0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 14. 12. 2011. 

 

 

V Hradci Králové dne 2. 11. 2011    Mgr. Václav Víška, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                předseda AS UHK              

 


